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Forslag lavet af Kommunalbestyrelsesmedlemmerne: 

Sags nr. 22-076 Bilags nr. 076 Journal nr.  

Emne 22-076 Vedrørende administrationskontor for Efterskole Villads Villadsen 
 
RESUME 

Den 19. september 2022 har Kommunalbestyrelsesmedlem Aqqa Jeremiassen afsendt forslag.  

 
 
SAGSFREMSTILLING: 

Hej Sekretariatet i Kommune Qeqertalik 

Vi ønsker fra Siumut gruppen, at administrationskontorets i Efterskole Villads Villadsen ”udvisning” pr. 31. 
december 2022 fra kommunekontoret bliver fremlagt og drøftet under kommunalbestyrelsesmøde. 

 

Med venlig hilsen. 

Aqqa Samuelsen 

Medlem af Kommunalbestyrelsen. 

 
 

INDSTILLING: 

Administration indstiller til at Kommunalbestyrelsen tager stilling til om forslaget skal drøftes eller afvises. 

 

 

 

BESLUTNING 

 

Forslag afvises 
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Sags nr. 22-077 Bilags nr. 077 Journal nr.  

Emne 22-077 Huse i Kangerluk 
 
EQIKKAANEQ 

Den 10. september 2022 har medlem af Kommunalbestyrelsen Bia A. Broberg afsendt forslag.  
 
 
SAGSFREMSTILLING: 

I løbet af efteråret har man i forbindelse med Udvalget Inoqarfik´s fysiske møde i Qeqertarsuaq har 
udvalget besøgt Kangerluk. Et af de første ting vi bemærkede er at husenes vinduer er blevet lukket som 
ikke er beboet i længere tid og dermed også omkostninger for Kommunen. Der er 3 boliger i en rækkehus B-
nr? udover det er også lærerens personalebolig B- nr?  
Borgerne har egen huse og de vil ikke bo på rækkehusene, fordi disse bliver opvarmet med central oliefyr og 
er for dyrt at bo i. 
Efter at have drøftede emnet i gruppen besluttede vi vil fremkomme med et forslag. 
Forslaget går ud på, at man undersøger om disse fire boliger i Kangerluk som ejes af kommunen kan sælges. 
Jeg kan nævne at der bor 1 som beskæftiger sig som turist aktør, det vil være godt hvis man er opmærksom 
på at de kan bruges i turismeudviklingen. 
 
Forslagstiller  
 
Bia A.Broberg    Inuit Ataqatigiit 
Medlem af Kommunalbestyrelsen i Kommune Qeqertalik 
 

 

INDSTILLING: 

Administration indstiller til at Kommunalbestyrelsen tager stilling til om forslaget skal drøftes eller afvises. 

 
BESLUTNING 

 

Forslag godkendt. Der ønskes at sagen overtages i Udvalget Inoqarfik 
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Sags nr. 22-078 Bilags nr. 078 Journal nr.  

Emne 22-078 Forslag om ansættelse af mindst 2 fagcher i større afdelinger i Kommune 
Qeqertalik 

 
RESUME: 

Den 17. September 2022 kom kommunalbestyrelsesmedlemmet Frantz Lundblad med et forslag.  
 
SAGSFREMSTILLING: 

Han mener at det er på tid at få revurderet kommunens ny organisering. Medlemmerne for Inuit udvalget 
ønsker mere og mere at få ansat fagchefer der kan arbejde med udvalgene.  Sagerne er omfattende i dette 
udvalg og det er blevet meget vigtigt at få løftet kvaliteten i borgerservicen.  I vores arbejde i den pågældende 
udvalg, har vi behov for mere og mere at have en fagchef. Udvalget har misset vigtige oplysninger under den 
ny organisering af vores kommune og vi mener at sagsbehandlingen kunne have været bedre. 
 
Vi har også bemærket at vigtige afgørelser og sager der skulle videre, ikke er blevet sendt videre. F.eks. var 
der seminar kaldet ”Siunnerfik” i 2020, hvor en af deltagernes beslutninger var at højne resultaterne i 
folkeskolen.  Denne beslutning blev ikke sendt videre. Ved at ansatte en fagchef kan vi løbende følge med i 
vigtige afgørelser og målsætninger samt er vi sikre på at de kan realiseres.  
 
Efter den ny organisering af vores kommune, har vi kun 2 af disse fagchefstillinger. Vi mener at 2 fagchefer i 
kommunen med 850 ansatte er for få. Dette er grunden til at det tager lang tid om at få besvaret breve til 
vores kommunen, endda ikke bliver besvaret. Hvis forskellige indkomne forespørgsler kan videresendes 
direkte til sekretariatet til ”rette instanser”, er vi sikre på at det vil lette fagchefens sager, og det vil hjælpe på 
administrationen i hverdagene. 
I forhold til byggerier i vores kommune, kan vi sige at det går godt. Derfor vil det være passende at få ansat 
en teknisk fagchef i disse år. Vi har brug for en koordinerende fagchef og en der kan føre tilsyn med 
kommunens værksteder udendørs byggerier. Vi ved at vi bruger en masse midler for rådgivere inden for 
byggeri, og vi finder det vigtigt at fastholde ekspertisen på den måde. 
Derfor vil jeg som kommunalbestyrelsesmedlem foreslå, at i forbindelse med revurdering af den ny 
organisering af vores kommune, ansættes mindst 2 fagchefer. Vi kan forestille os, at ansættelse af 2 fagchefer 
kan være til gavn for embedsfolkene og politikerne. 
 

Hilsen 
På vegne af Inuit Ataqatigiit 

Kommunalbestyrelsesmedlem 
Frantz Lundblad 

 

INDSTILLING: 

Sekretariatet indstiller at Kommunalbestyrelsen tager stilling til hvorvidt forslaget skal fortsætte eller om 

det skal stoppes. 

 

 
 

BESLUTNING: 

 

Der ønskes at forslaget undersøges nærmere i Udvalget Inua. Der ønskes at man samarbejde med 

direktions samarbejdsudvalg 
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Sags nr. 22-079 Bilags nr. 079 Journal nr.  

Emne 
22-079 Byggeri situation i Inuit sagsområdet i Kommune Qeqertalik 

 
RESUME: 

Den 19. september 2022 kommunalbestyrelsesmedlemmet Niels Kristensen  

 
SAGSFREMSTILLING: 

Kære Borgmester Ane Hansen, 
Jeg henviser til min fremlæggelse til seminaret i sommers om anlægsprojekter. Hvor jeg fremlagde om 
anlægsønsker på vegne af Udvalget INUIT.  
 
I min fremlæggelse kom jeg ind på behovet for oplysninger for kommuneejet bygningers tilstand som f.els. 
skolerne. Nutidige styring f.eks. bygning af skolen i Kangaatsiaq blev besluttet i løbet af kort tid, vi kunne 
ikke køre andet, da ingen ville gå i skole længere. Denne styring kan vi ikke fastholde i forhold til fremtiden. 
Denne slags styring tager over grundigt planlagte styring, selvom vi har behov for at planlægge renovationer 
i løbet af året eller bevilge nye byggerier. 

Vi ved også nu at skolen i Attu er i forfald. Der er opråb om politiske handling.  

I dag var der en henvendelse fra KNR, hvor der henvises til debat i socialmedier, hvor der er klager om vand 
der drypper fra loftet i Gammeqarfik, de ønskede at høre om vi har planlagt handling overfor klagerne. 

Oplysninger vedrørende tilstand af byggerier (hvor forfaldne de er), jeg kræver hermed at direktionen tager 
sagen op. 

Jeg har planer om at fremlægge forholdene inden for skoler og børnehaver i kommunen til KNR. Jeg vil også 
nævne anmodning om at få bearbejdet en tilstandsrapport. Efter det kan vi komme ind på hvad det næste 
skrift bliver. 

Kommunen samlet set er det nødvendigt at renovere skoler mere eller mindre f.eks. står de fleste 
børnehaver i samme situation. 

Prioritering er vigtigt, derfor har vi anmodet at de nødvendige oplysninger undersøges, det var så det 
oplysninger som jeg ville komme med. 

Mvh. Niels Kristensen 

Formand/ Udvalget INUIT 

INDSTILLING: 

Sekretariatet indstiller at Kommunalbestyrelsen tager stilling til hvorvidt sagen skal sendes videre til 
udvalget til videre behandling. 
 

BESLUTNING: 

Emnet tages til efterretning 
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Sags nr. 22-080 Bilags nr. 080 Journal nr.  

Emne 
22-080 Vedrørende sagsbehandling i socialområdet i Kommune Qeqertalik 

 
RESUME: 

Den 30. november 2022 kom kommunalbestyrelsesmedlem Mariane S. Larsen med forslag, den 27. 
September 2022 videresendte kommunalbestyrelsesmedlem Niels Kristensen sagsbehandlernes ønsker 
frem. 
SAGSFREMSTILLING: 

Dagsorden til mødet for Kommunalbestyrelsen: Vedrørende holde lukket 1 gang om ugen. 
 
Jeg er interesseret i medarbejderne i socialområdet er glade og har et liv der passer til deres arbejde, hvor 
man er stolt af deres arbejde og ønsker at arbejde for det.  
  
Administration fylder stadigvæk meget i dag, sagsbehandlerne der servicerer borgerne tæt har behov for at 
holde lukket 1 dag om ugen, hvor de kan bruge dagen til kontorarbejde, holde møder om klienterne, på 
denne måde kan sagsbehandlerne i socialområdet have mere tid til at bearbejde flotte og velskrevne 
sagsfremstillinger, på denne måde kan sagsfremstillingen ikke sendes frem og tilbage, hvor den skrives kun 
én gang, så kan flere sager færdiggøres, samt kan møder der omhandler klienter løbendes foretages, så kan 
forskellige sager behandles, regninger og andet kan måske bearbejdes mens der er tid, de vil have tid til 
vigtige møder, der vil være tid til at holde møder i Majoriaq vedrørende elever, der kan være tid til 
opsøgende vejledninger hos unge der ikke kan gå videre og vil blive forbedret, samt vil der være mere tid til 
at besvare andre henvendelser, der skal besvares på en bestemte måde, og dette vil gavne at borgerne der 
retter henvendelse vil få svar indenfor tidsfristen. 
 
Med venlig hilsen 
Mariane S. Larsen 
Inuit Ataqatigiit 
 
Hermed sender jeg dagsordenspunkt til udvalget INUITs møde.  
Titel: 
 
Forslag om at holde socialområdet lukket om onsdag i forhold til borgerservice.   
Således kan denne dag bruges til at journalisere sagerne som formålet. 
Med venlig hilsen 
NielS Kristensen 

Udvalget INUIT/Formand 

BILAG: 

Bilag 80-01 Sagsbehandlernes ønsker 

 

INDSTILLING: 

Sekretariatet indstiller at Kommunalbestyrelsen tager stilling til hvorvidt forslaget skal fortsætte eller om 

det skal stoppes. 

BESLUTNING: 

 

Der indstilles til at Udvalget Inuit undersøger sagen. 
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Sags nr. 22-081 Bilags nr. 081 Journal nr.  

Emne 
22-081 Forslag til udarbejdelse af vedtægt for garnfiskeri 

 
RESUME: 

Den 17. Oktober 2022 Siumut gruppe har sendt en beslutningsforslag til Kommunalbestyrelse.  

 
SAGSFREMSTILLING: 

Hermed sender vi vores forslag vedrørende udarbejdelse af vedtægt for garnfiskeri til Udvalget Inoqarfik og 

til Kommunalbestyrelsen Kommune til behandling.  

Den udarbejdede vedtægt for garnfiskeri i Kommune Qeqertalik, skal være til gavn til alle der arbejder i 

havet. Vedtægten for garnfiskeriet i Kommune Qeqertalik skal tilpasses og udarbejdes til erhvervsfiskeri og 

fritidsfiskere og jægere.   

Vi kan ikke komme uden om at vore erhvervsfiskeri bliver involveret under udarbejdelsen ug udvikling af 

den nye vedtægt i Kommune Qeqertalik.   

For at sikre bæredygtigt fiskeri i vore farvande og med hensyn til vore erhvervsfiskere som vi anser for vore 

resurser, må vi etablere gode rammer for dem.  

Med håb om at vores forslag vil blive tage godt imod.  

Siumut-gruppen i Kommunalbestyrelsen i Kommune Qeqertalik. 

 

 

INDSTILLING: 

 

Administration indstiller til at Kommunalbestyrelsen tager stilling til om forslaget skal drøftes eller afvises. 

 

 

 

BESLUTNING: 

 

Der indstilles til at sagen videresendes til behandling i Udvalget Inoqarfik.  
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Sags nr. 22-082 Bilags nr. 082 Journal nr.  

Emne 22-082 Brug med fordel butikker / leverandører i vores Kommune 
 
 
RESUMÈ:  

Den 18. august 2022 har Kommunalbestyrelsesmedlem Frantz Lundblad afsendt forslag.  
 
SAGSFREMSTILLING: 

1. Hermed stiller jeg et forslag til at vores kommunale virksomheder som skal købe mad, 

rengøringsmidler og daglige fornødenheder bruger Pilersuisoq Engro i Aasiaat til at købe ind. Vi ved alle 

sammen at Pilersuisoq i Grønland af ejes af vores land og ved at købe ind derinde, sikrer vi at pengene 

som vi køber ind vil gavne vores lands økonomi. Pilersuisoq Engro i Aasiaat er nyt og det er ønskeligt at 

gøre brug af det. Når vi køber meget mere stort er det helt sikket at medarbejderne vil blive flere og 

dermed mere skattekroner til vores kommune.  

Sælgere fra udlandet i vores land bliver flere og flere, og på den måde kan vi se at vores land 

genererer overskud til sælgerne. Når vi køber ind hos dem tænker vi ikke på at det beløb vi brugte 

kommer ikke vores land til gode og penge komme ikke tilbage.  

Jeg forventer også at man også i andre byer i vores kommune bruger Pilersuisoq når de skal købe 

ind, men det er også på sin plads. Et af vejene kan være, at man starter et dialog med Pilersuisoq 

med henblik på at få en særskilt aftale med dem.  

Forslaget udelukker kommunale entreprenørvirksomheder der skal købe byggematerialer.  

 

2. Vores kommune har en fast leverandør til kontorholds artikler som ligger i Aasiaat. Jeg giver også 

forslag til at vi fremover køber kontoholdsartikler i den butik. Som jeg allerede har sagt, vi må bare få 

mere gavn af at kommunale virksomheder og virksomheder som hører til vores land, således at vi vil få 

gavn i vores kommune i form af skattekroner. Det er ærgerligt at dette butik som forhandler 

kontorholdsartiler bruges ikke af vores virksomheder. F.eks. kan vi nævne A4 papir som ellers er 

billigere i dette butik, så køber ansatte i Aasiaat kommunekontor ind hos Arctic Import som er dyrere, 

og det er ærgerligt.  

Hvis forslaget støttes op, er det også ønskeligt at vi holder møde med den kommendes leverandør´s 

medarbejdere og ejeren af kontorforsyningen, således at de skal være klar til storkøb.  

  
Med venlig hilsen  

På vegne af  
Inuit Ataqatigiit  

Kommunalbestyrelsesmedlem  
Frantz Lundblad  

 

INDSTILLING: 

Administrationen indstiller til at Kommunalbestyrelsen tager stilling til om forslag skal drøftes eller 
afvises. 

 

BESLUTNING: 

 

Sagen videresendes til undersøgelse i Udvalget Inua. Der ønskes at Udvalget Inuit tager stilling til 

kostpolitikken. 
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Sags nr. 22-083 Bilags nr. 083 Journal nr.  

Emne 22-083 Forslag til at, børnene skal gå tidligere hjem om aftenen 
 
RESUME: 

Den 9. september 2022 kom kommunalbestyrelsesmedlemmet Mariane S. Larsen med et forslag.  
 
SAGSFREMSTILLING: 

Timi Tarni´s dagsordenspunkt om børn der tidligere går hjem 
 
I forhold til forholdene og behov i vores by, skal vi selv finde på handlemåder og strategier for at finde frem 
til den bedste og mest effektive metode.  Børn der er ude hele natten uden at lave noget, hvor de ender 
med at lave hærværk fordi de ikke ved hvad de skal gøre, endda kan begå kriminalitet, 
skal vi som voksne være det første til at sætte grænser som det vigtigste redskab, at sætte grænser viser i 
sig selv kærlighed overfor børnene, vi skal kunne se det gode ved det og bruge dem fornuftigt. 
Ud fra det vil jeg fra Timi Tarni komme med forslag til borgere/forældre: 
  
Timi Tarni udvalget opfordrer at børn kommer tidligere hjem om aftenen: 
 
Under 13 år, skal komme hjem seneste 20:00.  
 
13 til 16 år (op til 17-årige) skal være kommet hjem kl. 22:00.  
 
Dette har forebyggelsesudvalget i Kommune Kujalleq arbejdet med, som har haft en betydning, hvorfor skal 
vi også ikke gøre det samme, efter vi har fået at vide at det har positiv påvirkning. 
 
NAKUUSA og UNICEF samt Selvstyret samarbejder om at få skabt gode muligheder for alle børn der bor i 
Grønland.   
Samt FN´s konvention om børns rettigheder del 24: Sundhed, Vand, Mad og miljø, nedenunder står der at 
børn har ret til den bedst mulige pleje og behandling. Når man blot ser på det, skal vi som politikere kunne 
sikre at kunne handle i henhold til vores børns rettigheder. 
 
Mariane S. Larsen 
 

INDSTILLING: 
Sekretariatet indstiller at Kommunalbestyrelsen tager stilling til hvorvidt forslaget skal fortsætte eller om 

det skal stoppes. 

 

BESLUTNING: 

 

Forslaget godkendt, der indstilles til Udvalgene Timi Tarni og Inuit skal videreudvikle forslaget, således 

at den kan indgå i børnepolitikken. Det skal gøres opmærksom på at, man også undersøge 

åbningstider for væresteder for børn.  
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Sags nr. 22-084 Bilags nr. 084 Journal nr.  

Emne 22-084 Stenarbejde ved Noorannguaq 
 
RESUME: 

Den 14. september 2022 kom kommunalbestyrelsesmedlemmet Kristian Jeremiassen med et forslag.  
 
 
SAGSFREMSTILLING: 

Det har været vanskeligt igennem mange år, når det blæser meget fra syd om efteråret. Det kan ende med 

at flere båd får skader. Bådene op hales ved Sissarsuarni, slæbestedet bruges ellers men der er venteliste og 

søndenvinden kan være kraftig og skader bådene, det kan også blive svært at gå ombord på bådene. 

Jeg foreslår at kommunalbestyrelsen afsætter 500.000 kr. i alt 1,5 mio. kr. i 2023,2024,2025. På den måde 

kan den bygges i etaper.  

Det vil være en stor hjælp for fiskerne og bådejere i byen. 

Hvis byggeriet kan fordeles i løbet af 3 år, vil det være meget behjælpeligt for byens borgere. 

Under sagsbehandlingen er kommunen blevet kontaktet af en privat entreprenør tidligere, hvor der blev 

anmodet om at få det undersøgt. 

Med venlig hilsen 

Kristian Jeremiassen 

Kommunalbestyrelsesmedlem, Inuit Ataqatigiit 

 

INDSTILLING: 

Sekretariatet indstiller at Kommunalbestyrelsen tager stilling til hvorvidt forslaget skal fortsætte eller om 

det skal stoppes. 

Bilag 

84-01 Billeder af Noorannguaq 

 

BESLUTNING: 

 

Indstillingen videresendes til undersøgelse i Udvalget Inoqarfik. 
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Sags nr. 22-085 Bilags nr. 085 Journal nr.  

Emne 22-085 Asfaltering af veje som endnu ikke er asfalteret i Qasigiannguit 
 
RESUME 

Den 11. juli. 2022 har Kommunalbestyrelsesmedlemmerne Kristian Jeremiassen og Klaus Lundblad 
afsendt forslag.  

 
SAGSFREMSTILLING: 

Vedr.:  Forslag til asfaltering i Qasigiannguit.  
 
Hermed videresender vi fra Inuit Ataqatigiit et af borgernes ønsker fra borgermødet i Qasigiannguit til 
Kommunalbestyrelsen; 
 
Asfaltering af veje i Qasigiannguit. Asfalteringen af veje i Qasigiannguit i 2020 er ikke færdiggjort. Det er 
nødvendigt at asfaltere veje, idet bilparken er vokset i byen. 
 
Disse vejstrækninger har stort behov for asfaltering: 
Qaarsorasaat. 
Iminnguaq. 
Vejen til Milo. 
Vejen ved Easy2 imod Qaarsorasaat. 
Vejen ved forsamlingshuset. 
Ikamiut aqqutaa. 
Vejen op til Hallen. 
Vejen til ældreboliger. 
Vejen til kirkegården og stadion. 
Juunarsip aqquserna. 
Skole vej. 
Industrivej. 
 
Hermed giver vi grundlæggende til forslag til; men vi ønsker også andre veje som har stort behov for 
udbedring skal også indlemmes i dagsordenspunktet. 
Vi ser frem til drøftelserne af vores forslag. 
 
Med venlig hilsen  
 
Kristian Jeremiassen, Klaus Lundblad  
Medlemmer af Kommunalbestyrelsen, Inuit Ataqatigiit  
 

INDSTILLING: 

Administration indstiller til at Kommunalbestyrelsen tager stilling til om forslaget skal drøftes eller afvises. 

BESLUTNING: 
 

Indstilling afvises.  
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Sags nr. 22-086 Bilags nr. 086 Journal nr.  

Emne 22-086 Brugen af Hotel Disko Bay som herberg i Qasigiannguit 
 
 
RESUME 
Den 15. august 2022 har Kommunalbestyrelsesmedlem Aqqa Samuelsen afsendt forslag. 
 
 
SAGSFREMSTILLING: 
 
Kære Sekretariatet 
Med hensyn til nedennævnte brevvekslinger i forhold til sagen, især med at man er begyndt at 
indkvarteringer bliver brugt som ”herberger”, kræver jeg at der stilles forslag til kommunalbestyrelsen som 
dagsordenspunkt. 
Hvis man er begyndt at bruge indkvarteringer som ”herberger” er det nødvendigt at kommunalbestyrelsen 
kender til det.  
Jeg som Kommunalbestyrelsesmedlem kender jeg ikke noget til det. Det er uacceptabelt at vi ikke kender til 
sagen. Derfor skal sagen tages op til kommunalbestyrelsen som åbent dagsordenspunkt samtidig med at 
alle dokumenter og oplysninger fremlægges; hvorfor indkvarteringerne bruges som ”herberger”, såsom 
omkostninger og lignende. 
Med venlig hilsen. 
Aqqa Samuelsen 
Medlem af Kommunalbestyrelsen. 
 
 
INDSTILLING: 
Administration indstiller til at Kommunalbestyrelsen tager stilling til om forslaget skal drøftes eller afvises. 
 
BESLUTNING: 
 

Indstillingen afvises.  
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Sags nr. 22-087 Bilags nr. 087 Journal nr.  

Emne 22-087 Pontobroer i Aasiaat 
 
RESUME 

Den 2. august 2022 har Kommunalbestyrelsesmedlem Kristian Jeremiassen afsendt forslag.  
 
 
SAGSFREMSTILLING: 

Forslag til flere pontonbroer etableres i Aasiaat. 
 
Når man ankommer til Aasiaat som er jo kendt som indgangsporten til Nordgrønland fra syd og nord, er 
pontonbroerne overfyldte med både og joller også borgerne i selve byen har trange kår ved brugen af 
pontonbroer. 
 
Der er nødvendigt at der etableres flere pontonbroer, som vil jo gavne borgerne og rejsende som 
ankommer til Aasiaat, nuværende pontonbroer er altid overfyldte, så man har begrænsede muligheder for 
fortøjning af fartøjer. Det er helt nødvendigt at det bliver nemmere at komme med nye tiltag og forbedre 
ankomstmuligheder, det kan ikke være rigtig at der er for få pontonbroer. 
 
Derfor giver jeg til forslag, at der afgives økonomiske midler fra kommunalbestyrelsen, fordi det skal være 
nemmer at ankomme til byen med både og joller. 
Kristian Jeremiassen  
Kommune Qeqertalik Medlem af Kommunalbestyrelsen, IA 
 

 

INDSTILLING: 

Administration indstiller til at Kommunalbestyrelsen tager stilling til om forslaget skal drøftes eller afvises. 

BESLUTNING: 

 

Indstillingen godkendes til undersøgelse i Udvalget Inoqarfik.  
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Sags nr. 22-088 Bilags nr. 088 Journal nr.  

Emne 22-088 Brugte renovationsbil som donation 
 
 
RESUMÈ:  

Den 21. september 2022 rettede Per Bovien Christensen v/Penta Advokater ved personlig henvendelse 
til Kommune Qeqertalik Aasiaat´s servicecenter på vegne af entreprenørfirma EE A/S som ejede af Carl 
Lauridsen. Advokaterne har nu overtaget sagen boet efter Carl Lauridsen afgik ved døden, og vil nu 

donere renovationsbil til kommunen.’ 

 

SAGSFREMSTILLING: 

Kommunen rettede herefter til medarbejderen i EE A/S efter henvendelse fra advokaten Per Bovien 

Christensen for at foretage tilsyn af renovationsbil. 

Ved undersøgelsen af køretøjet fandt man ud af følgende: 

Magirus Deut/Iveco, årgang 1990, kørt 95.068,7 km. Lastvognen er monteret med en 
renovationscontainer af mrk. HYMEK KS4. 
Ved undersøgelsen konstaterede man, at selve køretøjet kan køre i drift og kan bruges et par år. 
 
KONSEKVENSER: 

Køretøjet kan blive til gavn for kommunen, der hvor man ikke har køretøj i kommunen, eller som 

reservebil i Aasiaat. Service for renovation køres af kommunen i Aasiaat, mens i andre byer køres af 
private virksomheder. 
 

ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 

Da motorkøretøjet er over 1.800 kg, vil omkostninger til afgiften vil koste kr.17.575,00 pr. år, omkostning 
for bilservice kan forudsættes til kr. 10.000 kr pr. år. 
I alt vil omkostningen vil være: 27.575,00 kr. pr. år. 
Udover det, er der selvfølgelig omkostninger til brændstoffet. 
 
LOVGRUNDLAG: 

• Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 

• Inatsisartutlov nr. 10 af 3. december 2012 om ændring af landstingslov om afgift af 

motorkøretøjer (opdeling af vægtklasse) 

INDSTILLING: 

Administrationen indstiller at godkende brugte renovationsbilen som Penta Advokater vil gerne forære 
til Kommune Qeqertalik, da det vil gavne for Aasiaat eller andre byer. Godkendelse vil medføre mere 
omkostning i driftkontoen. 

 

BILAG: 

Bilag 88-01 henvendelse fra Pente Advokater 

Bilag 88-02 Foto 
 
BESLUTNING: 

Udvalget Inua 19. Oktober 2022  

Indstilling godkendt.  

 
BESLUTNING: 
 

Indstilling gokendes.  
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Sags nr. 22-089 Bilags nr. 089 Journal nr.  

Emne 22-089 Konsulenthjælp til udarbejdelse af Kommuneplantillæg for nedlagte 

bosteder  

 
RESUMÈ:  

Målet med dette indstillingspunkt er at kortlægge de nedlagte bosteder og give mulighed for at omdanne 
dem til delområder i kommuneplanen i kategorien K-områder. I K-områder kan der bygges hytter og 
sommerhuse. lige nu er de nedlagte bosteder lokaliseret i kategorien O-områder, som er vildmark med 
ringe mulighed for bebyggelser. Det kan ske i et kommuneplantillæg med henblik på at opdatere 
kommuneplanen. 
 
SAGSFREMSTILLING: 

- Planlægningsarbejdet i Kommune Qeqertalik varetages af en fagkoordinator og har ikke decentrale. 
Der er derfor behov for konsulenthjælp til et større kommuneplantillæg som dette. 

- Rådgivende ingeniørvirksomheden COWI har tilbudt at lave Kommuneplantillægget for 89.920,00 
kr. 

- Opgaven indebærer bestemmelse, afgrænsning og tegning af delområdegrænser og beskrivelse af 

overordnede bestemmelser for 22 delområder. 
- Kommuneplantillægget vil give mulighed for at der kan bygges hytter og sommerhuse i de nedlagte 

bosteder. 

 
ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 

- Konsulentaftalen vil koste Kommune Qeqertalik i alt 89.920,00 kr. Beløbet vil blive betalt fra 
byplanlægningskontoen 65009-0701010000-122141000-010600. 
 

KONSEKVENSER: 
- Hvis Udvalget INUA godkender indkøb af den i sagsfremstillingen beskrevne konsulentaftale vil der 

ske en afgrænsning af delområdegrænser og udarbejdelse af overordnede bestemmelser for 22 
nedlagte bosteder. 

- Omdannelsen til K-områder vil give borgere og turistoperatører mulighed til bl.a. at bygge hytter og 
sommerhuse i de 22 nedlagte bygder.  

 
LOVGRUNDLAG: 

- Inatsisartutlov nr. 17 af 17. november 2010 om planlægning og arealanvendelse. 
- Kommuneplan 2018-2030 Kommune Qeqertalik ’s. 
- GBR92 som aftalegrundlag for konsulentaftalen. Generelle Bestemmelser for Rådgivning (GBR92) er 

udarbejdet af Foreningen af Rådgivende Ingeniører (FRI) til brug for indgåelse af rådgivningsaftaler, 
der ikke på hensigtsmæssig måde dækkes af ABR89. Dvs. at det er en ABR, der er renset for det 
byggerirelaterede, hvilket gør den anvendelig på en lang række opgaver, der ikke vedrører byggeri. 

 
SAGSBEHANDLING: 

- Udvalget INUA. 

 

INDSTILLING: 

Direktionen indstiller til Udvalget for Inua, 
- at godkende indgåelse af konsulentaftale med COWI om assistance til udarbejdelse af 

kommuneplantillæg for nedlagte bygder. Udgifterne til konsulentaftale afholdes indenfor 
bevillingen. 
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BILAG: 

 

Bilag 89-01: Tilbud på konsulenthjælp til kommuneplantillæg for nedlagte bygder 

Bilag 89-02: Liste over nedlagte bygder 

 

BESLUTNING: 

Udvalget Inua 19. Oktober 2022 

Indstilling godkendt 

 
BESLUTNING: 
 

Indstilling godkendes.  
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Sags nr. 22-090 Bilags nr. 090 Journal nr.  

Emne 22-090 Optagelse af Kommunalbestyrelsens møder samt mødepligt for medlemmer 
af Kommunalbestyrelse 

 

RESUMÈ: 

Med denne sagsfremstilling behandler Udvalget for Inua og Kommunalbestyrelsen forslag om at optage 
kommunalbestyrelsens offentlige møder samt at gøre optagelserne tilgængelig for borgerne på kommunens 
hjemmeside. 
 
Det foreslås ligeledes, at medlemmer, der er tilstede i én af kommunens fire byer har pligt til at give møde i 
byens mødesal. 
 
SAGSFREMSTILLING: 

Kommune Qeqertalik ønsker at være en åben kommune, hvor borgerinddragelse i beslutningsprocesserne 
prioriteres højt. Med dette forslag sikre borgerne mulighed for at kunne orientere sig om 
Kommunalbestyrelsens arbejde. Indledningsvis sker dette igennem adgang til videooptagelser af 
Kommunalbestyrelsens forhandling om de åbne punkter på dagsordenen. På sigt skal der også arbejdes på 
at stille et live videostream til rådighed for borgerne. 
 
For at sikre indhold i de politiske forhandlinger i Kommunalbestyrelsen foreslås endvidere en mødepligt for 
medlemmer, der er fysisk i én af kommunens byer. Mødepligten indebærer at medlemmet skal deltage i 
mødet fra byens mødesal. Medlemmer der ikke er i én af byerne kan fortsat deltage via Teams. 
 
ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 

Opgradering af byernes mødesale vil medføre udgifter til indkøb af udstyr på 100.000 kr. Bevillingen til 

Kommunalbestyrelsen afholder udgifterne. 

 

Drift og support af udstyret sker under bevilling til IT-drift. 

 

KONSEKVENSER: 
Med forslaget sikres borgerne en bedre adgang til lokaldemokratiet og sekretariatsbetjeningen af 
Kommunalbestyrelsen effektiviseres. Det bliver som følge af optagelserne af kommunalbestyrelsens 
forhandlinger mere effektivt for sekretariatet at føre protokollen og følge op på Kommunalbestyrelsens 
beslutninger. 
 
LOVGRUNDLAG: 

- Inatsisartutlov nr. 29 af 17. november 2017 om den kommunale styrelse 
 

SAGSBEHANDLING: 

Sagen behandles af Udvalget for Inua og Kommunalbestyrelsen. 

 

INDSTILLING: 

Borgmesteren indstiller til Udvalg for Inua: 
- at godkende indkøb af AV-udstyr til byernes mødesale for op til 100.000 kr. 
- at indstille til Kommunalbestyrelsen 

o at kommunalbestyrelsens forhandlinger om åbne punkter på dagsordenen optages med 
henblik på offentliggørelse kommunens hjemmeside og dokumentation 

o at medlemmer af Kommunalbestyrelsen, der er tilstede i én af kommunens byer, har pligt 
til at deltage i mødet fra byens mødesal 

o at beslutningen træder i kraft ved Kommunalbestyrelsens møde i november 2022 
 
 
 
 



Møde nr. 16 - 27/10/2022 Kommunalbestyrelse AH side. 19 / 31 

 
 

BILAG: 

Ingen. 

 

BESLUTNING: 

Udvalget Inua 19. oktober 2022 

Indstilling godkendt.  

 
BESLUTNING: 
 

Indstilling godkendt.  
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Sags nr. 22-091 Bilags nr. 091 Journal nr.  

Emne 22-091 Forslag, ny politiker henvendelsesformular 
 
SAGSFREMSTILLING: 
Kommunaldirektør præsenterer en ny forslag. 
 
BILAG: 
Bilag 91-01 Ny henvendelsesformular.  
 
BESLUTNING: 

Udvalget Inua 19. oktober 2022 

Indstilling godkendt.  

 
BESLUTNING: 
 

Indstilling godkendt.  
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Sags nr. 22-092 Bilags nr. 092 Journal nr. 16.03.00 

Emne 22-092 Opdatering af den digitale kommuneplan 

 

RESUMÈ:  

Den digitale kommuneplan www.plania.qeqertalik.gl har behov for nogle opgraderinger og opdateringer. 
Der er også behov for et kursus i Planportalen, så kommunen kan drifte nogle af de ønskede opdateringer. 
Den anden del af aftalen indeholder løbende digitalisering af kommuneplantillæg. 
 
SAGSFREMSTILLING: 

- Planportalen mangler et høringsmodul, hvor der bl.a. kan se alle de igangværende høringer for 
kommuneplantillæg, kommuneplan, vedtægter og regulativer, planstrategi, og sektorplaner. 
Høringsmodulet vil også indeholde en liste over historikken over alle godkendte planer, vedtægter 
og regulativer. 

- Planportalen et ledig byggefelts annonceringsmodul, da borgerne nuværende ikke kan se hvilke 
arealer der er ledige og hvilke er allerede tildelt. 

- Planportalen mangler nogle små ændringer og overskriftsændringer for at gøre portalen mere 
overskueligt for brugere. 

- Ansatte i Kommune Qeqertalik mangler et kursus i planportalen for at lære hvordan man selv kan 
drifte de ønskede høringsmoduler, byggefelt annonceringsmodul, samt for at lære hvordan 
planportalen fungerer generelt i baggrunden. 

- Den anden del af aftalen indebærer upload kommuneplantillæg til planportalen, hvor konsulent 
uploader fremsendt materiale, ændrer på delområdegrænser og opdatere overordnede 
bestemmelser. 

 
ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 

- Konsulentaftalen vil koste Kommune Qeqertalik i alt 59.830,00 kr. Beløbet vil blive betalt fra 
byplanlægningskontoen 65009-0701010000-122141000-010600. 
 

KONSEKVENSER: 
- Hvis Udvalget INUA godkender indkøb af den i sagsfremstillingen beskrevne konsulentaftale vil 

planportalen få et høringsmodul og byggefeltsannonceringsmodul til stor gavn for alle brugere. 
- Mindre ændringer i planportalen, samt ændringer af overskrifter der gør planportalen mere 

overskueligt for brugere. 
- Ansatte i Kommune Qeqertalik for kursus i driften af høringsmodulet og 

byggefeltsannonceringsmodulet og for en ide om hvordan planportalen fungerer i baggrunden. 
- En klippekortsaftale med rådgivende ingeniørfirmaet COWI omkring upload af kommuneplantillæg 

til planportalen. 
 
LOVGRUNDLAG: 

- Inatsisartutlov nr. 17 af 17. november 2010 om planlægning og arealanvendelse. 
- GBR92 som aftalegrundlag for konsulentaftalen. Generelle Bestemmelser for Rådgivning (GBR92) er 

udarbejdet af Foreningen af Rådgivende Ingeniører (FRI) til brug for indgåelse af rådgivningsaftaler, 
der ikke på hensigtsmæssig måde dækkes af ABR89. Dvs. at det er en ABR, der er renset for det 
byggerirelaterede, hvilket gør den anvendelig på en lang række opgaver, der ikke vedrører byggeri. 

 
 

SAGSBEHANDLING: 

- Udvalget INUA. 

  

 

 

 

 

 

 

http://www.plania.qeqertalik.gl/
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INDSTILLING: 

Direktionen indstiller til Udvalget for Inua , 
- at godkende indgåelse af konsulentaftale med COWI om assistance til opdatering af den digitale 

kommuneplan. Udgifterne til konsulentaftalen afholdes indenfor bevillingen. 
 

BILAG: 

Bilag 92-01: Tilbud på konsulenthjælp til opdatering af den digitale kommuneplan 

 

BESLUTNING: 

Udvalget Inua 19. Oktober 2022 

Indstilling godkendt. 

 
BESLUTNING: 

Indstilling godkendt.  
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Sags nr. 22-093 Bilags nr. 093 Journal nr.  

Emne 22-093 Beslutning om opførelse af familieboliger, ældreboliger eller 
ældrekollektiver i Qasigiannguit 

 
RESUMÈ:  

Kommune Qeqertalik har i alt afsat 11,4 millioner til boligbyggeri i budgetårene 2022,2023 og 2024. 
Udvalget skal tage stilling til om hvilke type boliger der skal bygges i Qasigiannguit. Valget står imellem 
familieboliger, ældreboliger eller ældrekollektiver. Familieboliger vurderes til at være 3-4 boliger til 11,4 
millioner. Ældreboliger vurderes til at være 6-8 boliger for 11,4 millioner fra kommunens budget sammen 
med op til 50% bevilling betalt af selvstyret. Ældrekollektiv vurderes til at være 8 -12 boliger afhængig af 
boligstørrelse, for 11,4 millioner fra kommunens budget sammen med op til 50% bevilling betalt af 
selvstyret. 
 
SAGSFREMSTILLING: 

- Kommunen kan få op til 50% anlægsbevilling fra selvstyret til ældreinstitutioner, som betyder at 
kommunen kan bygge flere boliger for det samme sum penge, hvis ældreinstitutioner vælges i 
stedet for familieboliger. 

- Anlægs- og fragtpriserne er steget markant i de seneste 2-3 år, pga. krigen og Covid. 
- Ud fra erfaringer fra personaleboligbyggeri i Qeqertarsuaq, hvor omkring 15 millioner er blevet 

brugt til 6 boliger. Vurderes et budget på 11,4 millioner til at være nok til 3-4 familieboliger, når 
korrigeret for prisstigninger. 

- Ud fra erfaringer fra personaleboligbyggeri i Qeqertarsuaq, hvor omkring 15 millioner er blevet 
brugt til 6 boliger. Vurderes ældreboliger til at være 6-8 boliger for 11,4 millioner fra 
kommunens budget sammen med op til 50% bevilling betalt af selvstyret, når korrigeret for 
prisstigninger. Departementet for Bolig og Infrastruktur har nogle standartmoduler nogle 
standartprojekter de kan præsentere, som gør at der kan slippes for store projekteringsudgifter. 

- Ud fra erfaringer fra boenhedsbyggeri i Aasiaat, hvor der bygges 18 boenheder for omkring 33 
millioner. Vurderes et ældrekollektiv til at være på 8-12 boliger afhængig af boligstørrelse, for 
11,4 millioner fra kommunens budget sammen med op til 50% bevilling betalt af selvstyret, når 
korrigeret for prisstigninger. Departementet for Bolig og Infrastruktur har nogle 
standartmoduler nogle standartprojekter de kan præsentere, som gør at der kan slippes for 
store projekteringsudgifter.  

- Qasigiannguit har en venteliste på 25 personer til deres ældreinstitutioner, hvor 14 er på 
venteliste til alderdomshjemmet og 11 er på venteliste aldersrenteboliger. Et boligbyggeri 
tilgodeset de ældre vil derfor betyde at ventelisten bliver mindsket, og effekten heraf vil frigive 
boligmasse, som de ældre lige nu sidder i.   

- Kommunen har for et år siden haft en høring om hvilken type boliger der skal bygges i 
delområde 1100-A03 i Qasigiannguit, hvor der er kommet et svar fra en borger, som siger at der 
er behov for 3-4 rums familieboliger. 

-  

ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 

- Der er allerede lagt 11,4 millioner i budgettet for boligbyggeri i Qasigiannguit. 1,4 millioner i 2022, 5 
millioner i 2023 og 5 millioner i 2024. De penge vil så bruges i det valgte byggeri. 

- Hvis der vælges en af de 2 ældreinstitutionsløsninger, så vil der kunne bygges op til dobbelt så store 
bygninger for det samme kommunale beløb. 
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KONSEKVENSER: 

- Såfremt Udvalget INOQARFIK, INUA og Kommunalbestyrelsen vælger og godkender den valgte 
boligbyggeri vil det videre forløb afhænge af om der vælges familieboliger eller en af de 2 
ældreinstitutionsløsninger. 

- Hvis familieboliger vælges, skal det projekteres af rådgivere, hvor omfang og placering også 
bestemmes. 

- Efter projekteringen er færdig, laver rådgiver udbudsmaterialer og licitationen sættes i gang. 
- Efter licitationen, vil der vælges en vinder af de givne entréprisetilbud og der indgås i en 

entreprisekontrakt. 
- Efter kontrakten er underskrevet kan byggeriet komme i gang. 
- Hvis ældreboliger eller ældrekollektiver vælges, vil der startes en dialog med Departementet for 

Boliger og Infrastruktur og Departementet for Sociale Anliggender, Arbejdsmarked og Indre 
Anliggender. Her sender Kommune Qeqertalik en ansøgning om anlægsbevilling. 

- Når ansøgningen bliver godkendt præsenterer Departementet for Boliger og Infrastruktur deres 
standartprojekter og en dialog omkring hvilke behov Qasigiannguit har startes. 

- Efter dialog kan en af standartprojekterne projekteres af rådgiver, så det tilpasses det behov der er i 
Qasigiannguit. 

- Efter projekteringen er færdig, laver rådgiver udbudsmaterialer og licitationen sættes i gang. 
- Efter licitationen, vil der vælges en vinder af de givne entréprisetilbud og der indgås i en 

entreprisekontrakt. 
- Efter kontrakten er underskrevet kan byggeriet komme i gang. 

 
 

LOVGRUNDLAG: 

- Cirkulære nr.213 om social udbygning 
- Finanslov 2022 
- Finanslov 2023 

 

 

SAGSBEHANDLING: 

Udvalget INOQARFIK. 

Udvalget INUA. 

Kommunalbestyrelsen.  

 
 

INDSTILLING: 

Inoqarfik INUA indstiller overfor Udvalget INOQARFIK: 
- at Udvalget INOQARFIK vælger hvilken type boligbyggeri der skal udføres i Qasigiannguit og sender 

sagen videre til Kommunalbestyrelsen via INUA, så projekteringen kan komme i gang og/eller 
anlægsbevillingsansøgning kan sendes. 

 

BILAG: 
Bilag 93-01: Venteliste til ældreinstitutioner  

Bilag 93-02: Høringssvar om etablering af boliger i delområde 1100-A03  

Bilag 93-03: Prisstigning af fragt og materialer (statistikbanken) 

Bilag 93-04: Prisstigning af fragt og materialer (svar fra entreprenør) 

Bilag 93-05: Departement for Boliger og Infrastruktur svar angående anlægsbevilling til ældreboliger og 
ældrekollektiver    
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BESLUTNING: 

Udvalget Inoqarfik 4. Oktober 2022 

Indstilling godkendt.  

Beslutningen er at man bygger familiehuse i Qasigiannguit.  

Der skal undersøges at igangværende projekter kan genbruges og med billigere byggematerialer kan 
man bygge flere boliger. F.eks. 6 eller flere boliger 
 

 
 
BESLUTNING: 

Udvalget Inua 19. Oktober 2022 

Indstilling godkendt.  

 
BESLUTNING 

 

Indstilling godkendt.  
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Sags nr. 22-094 Bilags nr. 094 Journal nr.  

Emne 22-094 Ansøgning om omplacering af bevillinger oktober 2022 
 
 
RESUMÈ: 
På baggrund af budgetopfølgningen for 1. halvår har Økonomi og Ressourcer sammen med bycheferne 
vurderet de enkelte bevillinger. Med denne sagsfremstilling ansøges Udvalget for Inua om tilladelse til 
omplacering af bevillinger. På Inuit-området i Kangaatsiaq og Aasiaat har der være store 
budgetoverskridelser, hvilket gør det nødvendigt at omprioritere anlægsmidler til at dække driftsudgifterne 
i 2022. 
 
SAGSFREMSTILLING: 
Bycheferne og Økonomi- og Ressourcer har i forbindelse med perioderegnskabet for august 2022 
gennemgået bevillingerne og foretaget en vurdering af behovet for justeringer i bevillingerne. 
 
Vurderingerne er fortaget ud fra forvaltningshåndbogens princip om, at der ved bevillingsmæssigt behov 
først skal søges omplaceringen af budget indenfor byerne, derefter om der kan ske omplacering af budget 
på tværs af kommunen. Først derefter kan der anmodes om bevilling fra kommunens hovedkasse. 
 
Med denne sagsfremstilling forslås en række omplaceringer imellem kommunens driftsbevillinger. Men for 
at dække budgetoverskridelser på 21,1 mio. kr. i Inuit-områderne i Aasiaat og Kangaatsiaq er det også 
nødvendigt at prioritere midler fra anlægsbevillinger på de projekter som er forsinket eller endnu ikke er sat 
i gang. Der foreslås derfor flyttet 18,6 mio. kr. fra anlægsbevillingerne til driften i 2022. 
 
Der indlægges en uudmøntet besparelse på 2,5 mio. kr. på driften til at dække den resterende de af 
budgetoverskridelsen. 
 
På Budget 2022 er der budgetteret med et overskud på 10 mio. kr. Udvalget for Inua og 
Kommunalbestyrelsen har ikke tidligere i 2022 behandlet ansøgninger om omplaceringer eller 
tillægsbevillinger. Efter godkendelse af omplaceringerne forventes kommunens resultat for 2022 fortsat at 
være 10 mio. kr. 
 
På baggrund af de store budgetoverskridelser foreslås et ansættelsesstop for resten af 2022. Derudover 
foreslås en berostillelse af alle nye projekter og driftsudgifter, der kan vente til 2023. 
 
ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 
 

Bevilling Anlæg Drift  Samlet 

0301030000 Meeqqeriviit /  
Børnehave 

 
 86.000  86.000  

0301040000 Ukioqatigiinngitsunut paaqqinnittarfik /  
Integreret institution 

-1.000.000  
 

- 1.000.000  

0302010000 Tunngaviusumik atuarfik /  
Grundskole 

-6.000.000   64.000  - 5.936.000  

0302020000 Sunngiffimmi sammisassatullu neqeroorutit /  
Fritids- og aktivitetstilbud 

 
316.785   316.785  

0302030000 Atuarfimmiit ilinniarnermut ikaarsaarneq /  
Brobygning 

 
 16.111  16.111  

0401010000 Piniarneq, aalisarneq /  
Fiskeri og fangst 

-1.000.000  
 

- 1.000.000  

0501010000 Meeqqat immikkut pisariaqartitsisut /  
Børn med særlige behov 

 
 6.625.000  6.625.000  

0501020000 Meeqqat innarluutillit /  
Børn med handicap 

 
-365.000  - 365.000  

0501030000 Inersimasut immikkut pisariaqartitsisut /  
Voksne med særlige behov 

 
 50.500  50.500  
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0501040000 Inersimasut innarluutillit /  
Voksne med handicap 

 
 9.179.800  9.179.800  

0501060000 Angerlarsimaffimmi ikiorteqarneq /  
Hjemmehjælp 

 
 5.930.200  5.930.200  

0502010000 Pisortaniit ikiorsiissutit /  
Offentlig hjælp 

 
-230.500  - 230.500  

0503010000 Utoqqaat /  
Ældre 

 
- 86.000  -86.000  

0505020000 Majoriaq  
 

-178.000  - 178.000  

0701030000 Byggemodning  -2.000.000  
 

- 2.000.000  

0704010000 Sumiiffimmi entreprenørit /  
Interne entreprenører 

 
 30.000  30.000  

0801020000 Timersorneq /  
Idræt 

-1.000.000  -580.340  - 1.580.340  

0801030000 Sunngiffimmi sammisat allat /  
Andre fritidsaktiviteter 

 
-249.556  - 249.556  

0802010000 Atuakkanik atorniartarfeqarneq /  
Biblioteksvæsen 

 
-147.000  - 147.000  

0802040000 Kulturikkut suliniutit allat /  
Andre kulturelle tiltag 

-500.000  510.000  10.000  

0902030000 Aqquserngit, ikaartarfiit, majuartarfiit /  
Veje, broer, trapper 

 
- 30.000  -30.000  

0903050000 Iliveqarfiit / Kirkegårde -1.400.000  
 

- 1.400.000  

1001020000 Eqqagassaleri 
neq / Renovation 

-3.000.000  
 

- 3.000.000  

1001080000 Paaviaaneq /  
Skorstensfejning 

 7.875   7.875  

1601010000 Allatseqarfik /  
Sekretariat 

 
-2.351.375  - 2.351.375  

1601050000 Illut/illuutinik ingerlatsineq /  
Bygninger/ejendomsdrift 

-2.698.500  
 

- 2.698.500  

Total  - 18.598.500  18.598.500   -  

 
KONSEKVENSER: 
De forventede budgetoverskridelser sikres bevilling i 2022. Omprioriteringen fra anlægsmidlerne betyder at 
en række projekter enten skal have nye bevillinger over de kommende år eller vil skulle stoppes. Udvalget 
for Inoqarfik vil modtage sagsfremstillinger med henblik på stopning af projekter. Skal projekter alligevel 
gennemføres vil der skulle afsættes bevilling til dem under 2. behandlingen af Budget 2023 eller ved 
kommende budgetforhandlinger. 
 
LOVGRUNDLAG: 

- Inatsisartutlov nr. 26 af 28. november 2016 om kommunernes og Grønlands Selvstyres budgetter og 
regnskaber 

- Selvstyrets bekendtgørelse nr. 3 af 3. februar 2012 om kommunernes budgetlægning, likviditet, 
regnskab, revision samt kasse- og regnskabsvæsen 

- Håndbog i forvaltning og økonomistyring 
 
SAGSBEHANDLING: 
Sagen skal behandles i Udvalget for Inua og Kommunalbestyrelsen. 
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INDSTILLING: 
Direktionen indstiller til Udvalg for Inua: 

- at omplaceringerne godkendes 
- at direktionen bemyndiges til at udmønte den resterende driftsbesparelse på 2,5 mio. kr. 
- at der indføres et midlertidigt ansættelsesstop gældende resten af 2022 
- at Direktionen kan gøre undtagelser for ansættelsesstoppet, ved ansættelse af personale, der er 

nødvendige for udførelse af kritiske kommunale opgaver 
- at alle nye projekter og initiative, der ikke er kritiske for udførelsen af lovpligtige kommunale 

opgaver udskydes til 2023 
- at sagen sendes videre til Kommunalbestyrelsen til beslutning 

 
BILAG: 
 94-01 Omplaceringsskema oktober 2022 
 
BESLUTNING: 
Udvalget Inua 19. oktober 2022 

Indstilling godkendt 

 
BESLUTNING: 
 

Indstilling godkendt.  
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Sags nr. 22-095 Bilags nr. 095 Journal nr.  

Emne 22-095 Omplacering af bevilling til renovering af Gammeqarfik 
 

 

RESUMÈ: 

Med denne sagsfremstilling anmodes om omplacering af bevilling til renovering af skimmelsvamp ramt 
Gammeqarfik. 
 
Behovet for omplacering af bevilling skyldes skimmelsvamp angreb ved skolen Gammeqarfik i Aasiaat. Der 
har været utæt tagkonstruktion, som har resulteret i at regnvandet har trængt igennem bygningen. 
 
SAGSFREMSTILLING: 

Inuit sikkerhedsgruppen ved Gammeqarfik har lavet en skriftlig henvendelse vedrørende bygningsmæssige 
situation ved Blok C og efterfølgende henvendt sig til ledelsen i Aasiaat. Ledelsen i Aasiaat har taget hånd 
om denne henvendelse som 1. prioritet. 
 
Ledelsen i Aasiaat har foretaget besigtigelse af den nævnte Blok C, kontorbygningen samt yngste trins blok. 
Besigtigelsen blev foretaget med samarbejde med rådgivningsfirmaet Masanti. Rådgivningsfirmaet er 
rekvireret til at udtage nogle prøver, denne er for at danne et overblik over situationens alvor. Prøverne vil 
blive sendt til analyse. Disse analyser skal bruges som dokumentation for at lave en anbefaling til videre 
forløb. I værste fald vil der være tiltag som kommer til at være bekostelig for kommunen. 
 
I og med at der er tale om 11 klasselokaler der kan blive berørt under Blok C er det nødvendigt at ledelsen i 
Aasiaat har en god handle kraft mht. økonomi. Hele tagkonstruktionen skal minimum udbedres, for at 
kunne gøre det skal der udarbejdes udbudsmaterialer for renoveringen af denne. 
 
ØKONOMISKE KONSEKVENSER: 

Områdeleder for Inoqarfik har undersøgt mulighederne for omplacering inden for afdelingens egne 
anlægsprojekter, og anbefaler, at der sker omplacering af 5 mio. kr. fra anlægsprojektet Fritidsklub i 

Aasiaat, 61006-0302010000-010601 Sanaartorneq Avatangiisillu Aasiaat-Grundskole-Aasiaat. 

 

Bychefen indstiller at områdelederen for Inoqarfiks forslag gennemføres, da projektet med en 

skolefritidsordning kan udskydes, da renoveringen af skolen bør prioriteres. Projektet omkring 
fritidsklubben vil senere blive fremlagt på ny med andre forudsætningerne end det tidligere er fremlagt 
kommunalbestyrelsen. 

 

Økonomidirektøren indstiller at forslaget til gennemførelse. 

 

KONSEKVENSER: 
Hvis der ikke gøres indsats på området kan det i værste tilfælde berøres elevernes skolepligt samt høje 
sygefravær blandt elever og ansatte. 
 
LOVGRUNDLAG: 

- Inatsisartutlov nr. 11 af 2. december 2009 om indhentning af tilbud i bygge- og anlægssektoren 
- Inatsisartutlov nr. 15 af 3. december 2012 om folkeskolen 

 

SAGSBEHANDLING: 

Udvalget for Inua og Kommunalbestyrelsen 
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INDSTILLING: 

Direktionen indstiller til Udvalg for Inua: 
- at der omplaceres 5 mio. kr. fra anlægsbudgettet 61006-0302010000-010601 skolepasningsordning 

Aasiaat til oprettelse af et nyt anlægsprojekt med renovering af Gammeqarfik. 
- at sagen sendes videre til Kommunalbestyrelsens godkendelse 
- at udvalgene for Inuit, Inoqarfik og Timi Tarni orienteres om beslutningen 

 

BILAG: 

95-01 Henvendelse fra skolens tillidsmænd TR 

95-02 SU Inuit med foto 

95-03 Omplaceringsskema 

 

BESLUTNING: 

Udvalget Inua 19. oktober 2022 

Indstilling godkendt.  

 
BESLUTNING: 
 

Indstilling godkendt.  

  



Møde nr. 16 - 27/10/2022 Kommunalbestyrelse AH side. 31 / 31 

 

MØDET SLUTTEDE: 

 

UNDERSKRIFTSBILAG: 

 
 

 Hansen, Ane    

 
Lundblad, Frantz 

 
   

 
Broberg, Bia A. 

 
   

 
Nathanielsen, Karl Thue 

 
   

 
Aronsen, Hans 

 
   

 
Lundblad, Klaus 

 
   

 
Kristensen, Niels 

 
   

 
Larsen, Mariane S.  

 
   

 
Jeremiassen, Kristian  

 
   

 
Heilmann, Simigaq  

 
   

 
Kristensen, Naja 

 
   

 
Jeremiassen, Otto  

 
   

 
Sandgreen, Enok 

 
   

      
Samuelsen, Aqqa 

 
   

 
Frederiksen, Ole I. 

 
   

  

  


